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DPr-BRM-II.0012.19.8.2024 

Protokół nr 5/VIII/2024 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

26 sierpnia 2024 r.  

Sala 106 B 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

 

 członkowie Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej  

stan Komisji – 7 radnych   

obecnych – 7 radnych 

nieobecnych - 0 radnych 

 

oraz zaproszeni goście. 

 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 4 z dnia 24 czerwca 2024 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz 

zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok - druk nr 192/2024. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – 

druk nr 193/2024. 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobkach utworzonych przez 

Miasto Łódź – druk nr 198/2024. 
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6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały 

w sprawie zwolnienia z opłaty stałej za pobyt dziecka w żłobku utworzonym 

przez Miasto Łódź – druk nr 199/2024. 

7. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

III. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert powitał obecnych radnych oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1 - Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia. Zapytał 

również, czy są uwagi do porządku obrad. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert poddał 

pod głosowanie przyjęcie porządku. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2 - Przyjęcie protokołu nr 4 z dnia 24 czerwca 2024 r 

 

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

Ad pkt 3. - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu 

oraz zmian w budżecie miasta Łodzi na 2024 rok- druk 192/2024. 
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Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel omówiła projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 192/2024 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Łodzi na lata 2024-2050 – druk nr 

193/2024. 

Zastępca Dyrektora Wydziału Budżetu p. Sylwia Jakiel omówiła projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 193/2024 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 6 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku 

głosów „wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 5 - Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie ustalenia opłat za pobyt dziecka w żłobkach utworzonych przez Miasto Łódź 

– druk nr 198/2024. 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

omówił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert zapytał, czy ktoś z obecnych ma 

pytania w sprawie. 

 

Radna p. Kamila Ścibor stwierdziła, iż zaczynają się kontrole w samorządach w 

kwestii zwiększenia kosztów. Taka sytuacja miała miejsce w Koszalinie, gdzie 

następnie te koszty zmniejszono. Wzrost wynosi praktycznie 50%. Czy tak wzrosły 

Państwa koszty? Wcześniej dofinansowanie wynosiło 400 zł. W tej chwili jest 

sytuacja taka, że to co udało się wywalczyć, rodzice będą musieli oddać.  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział, jeżeli mielibyśmy tak naprawdę urealnić opłatę stałą do kosztów 

utrzymania dziecka, musiałaby ona wynosić ponad 2 200 zł. W zeszłym roku ta 

kwota wynosiła niemal 2000 zł. Od 2020 roku widać ewidentny wzrost kosztów 

utrzymania dziecka w związku ze wzrostem funkcjonowania jednostek i 

wynagrodzeniami. To nie jest tak, że podniesienie kosztu opłaty stałej wypełnia 

całkowicie te koszty, które żłobki ponoszą. To i tak jest jeszcze 700 zł na każde 

dziecko, które Urząd Miasta Łodzi będzie musiał ponosić na utrzymanie dzieci w 

miejskich żłobkach. Zmiana jest o tyle istotna, że rodzic musiałby jeszcze dopłacać 

460 zł, a tak to nie będzie musiał już nic dopłacać. opłata stała będzie wynosiła o zł 

plus wyżywienie. Jest to taka sytuacja, w której wygrani są wszyscy. Z jednej strony 

rodzice nie muszą już ponosić opłatności za opłatę stałą, a z drugiej strony są środki 

na funkcjonowanie żłobków. Nie zmienia to też postaci rzeczy, że np. w przyszłym 

roku, przy takim dofinansowaniu i tak jeszcze budżet Miasta będzie musiał do 

funkcjonowania żłobków dopłacić 24 mln zł., bo to nie jest bilans 1:1. Trzeba by 

opłatę podnieść do 2 200 zł, aby pokryć realne koszty niezbędne do prowadzenia 

żłobków. Teraz jest podniesienie opłat do wysokości świadczenia, aby rodzice nie 

ponosili kosztów, ale jak dotąd Miasto ponad połowę wydatków żłobków finansuje. 

Nie rodzice finansują, tylko Miasto, w blisko 60% ponosi koszty utrzymania żłobków. 

W tym momencie będzie ich mniej. Będzie można te środki przeznaczyć na 

funkcjonowanie bazy technicznej i funkcjonowanie żłobków.  

 

Przewodniczący Komisji poprosił o usystematyzowanie przekazanych informacji, 

ponieważ nie do wszystkich mieszkańców one przemawiają. Koszty utrzymania 

dziecka w żłobku ponoszone przez Miasto, są wyższe niż świadczenie w żłobku. 
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Koszt dziecka w żłobku to niespełna 2000 zł. Dotychczas wysokość opłaty stałej 

wynosiła 860 zł, bez względu na to, jakie koszty ponosiło Miasto. Niektórzy rodzice, 

chyba większość, mieli możliwość otrzymania dopłaty, dofinansowania 400 zł. 

Jednak czy wszyscy? 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział, że na pierwsze dziecko – wszyscy. Na drugie dziecko może być brany 

pod uwagę rodzinny kapitał opiekuńczy. Tutaj należało podjąć decyzję, czy korzysta 

się z pierwszej, czy drugiej opcji.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, iż w tej chwili każde dziecko w żłobku ma 

możliwość dofinasowania w kwocie 1500 zł.  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

potwierdził. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, iż w związku z tym, bez względu na to jakie są 

koszty utrzymania dziecka w żłobku, rodzice będą płacili 1500 zł.  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

potwierdził i dodał, że tak naprawdę nie będą płacili, ponieważ jest to 

dofinansowanie. 

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, iż w związku z tym, część rodziców dotąd 

płaciła na drugie dziecko 860 zł, na pierwsze dziecko 460 zł, a w tej chwili nie będą 

płacili nic.  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

potwierdził i dodał, że na każde dziecko w żłobku jest 1500 zł dofinansowania.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, iż jest jeszcze zapis, o którym mieszkańcy nie 

wiedzą lub nie zostało to jasno określone. Gdyby ta opłata była przez Miasto 

ustalona na mniejszą kwotę niż 1500 zł, czyli np. 1000 zł, to rodzice nie dostaliby 

1500 zł tylko 1000 zł dopłaty, bo ta zgodnie z zapisem „wysokość świadczenia 
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„aktywnie w żłobku” nie może być jednak wyższa niż wysokość opłaty rodzica za 

pobyt dziecka w żłobku”. Ten mechanizm powoduje, że nie ma możliwości żeby 

rodzic otrzymywał więcej niż wynosi to świadczenie. Nie ma sytuacji, że Miasto 

ustala koszt pobytu na kwotę 1000 zł, a rodzice dostają 1500 zł. Takich sytuacji nie 

ma. W związku z tym, takie rozwiązanie jest bardzo korzystne dla rodziców dzieci 

uczęszczających do łódzkich żłobków.  

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

potwierdził. 

 

Radny p. Radosław Marzec zapytał, co będzie jak skończy się program rządowy. 

Czy Miasto wróci do niższych opłat za żłobki, czy zostaną one na takim wysokim 

poziomie? 

 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

odpowiedział, że nie jest w stanie teraz mówić o tym co będzie wówczas. Wtedy 

zostanie podjęta dyskusja na temat tego, jakie powinny być opłaty w żłobkach. 

Niestety jak dotąd dofinansowanie Miasta do żłobków było dominujące, czyli prawie 

60 % to były wydatki Miasta, a nie rodziców jeżeli chodzi o koszty utrzymania dziecka 

w żłobku. Wtedy będzie trzeba powrócić do dyskusji, czy powraca stara odpłatność, 

czy jednak podwyższonej, tak aby zbilansować budżet Miasta i funkcjonowanie tych 

jednostek.  

 

Radny p. Radosław Marzec odpowiedział, że wypowiedź Pana Dyrektora 

przekonała go o głosowaniu przeciwko pozytywnej opinii dla tego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że przedstawi swój punkt widzenia. Jeżeli 

program rządowy się skończy i nie będzie tej dopłaty, to wówczas wiele będzie 

zależało od radnych Rady Miejskiej w Łodzi, którzy z taka inicjatywą mogą wyjść, 

żeby wrócić do poprzedniego finansowania. To jest w gestii Rady Miejskiej w Łodzi, 

wobec tego radni będą czuwać żeby te opłaty nie wróciły, albo żeby wróciły w 

jeszcze mniejszych kwotach niż dotychczas obowiązują.   
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W związku z brakiem innych pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt 

uchwały druk nr 198/2024 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, przy 2 głosach „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty stałej za pobyt dziecka w żłobku utworzonym 

przez Miasto Łódź – druk nr 199/2024. 

Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski 

omówił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały druk 

nr 199/2024 pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 5 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad pkt 7 - Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Bogusław Hubert podziękował za udział w obradach  

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

   Protokół sporządziła          Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska              Bogusław Hubert 

 

 


